
  

11.04.2025 “Şevval Orucu” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

اِالَهذِِ نُواِينهِفهاهمَه مِلُواِاَٰمه عه اتِِِوه الحِه ةِ ِفِيِفههُمِِْالصَه وْضه  يحُْبهرُونهِِره

ِ بِيَُ ِالنَه قهاله هِْ :صلى الله عليه وسلموه ِصِيهامُِالدَه لِكه ِفهذه ال  وَه اِمِنِْشه هُِسِتًّ ِأهتْبهعه ِثُمَه انه ضه مه ِره امه نِْصه  رِِمه

 

Muhterem Müminler! 

Bugünkü hutbemizin konusu Şevval Orucu 

olacaktır. 

Rabbimiz azze ve celle Kur’an-ı Kerim’de şöyle 

buyurmaktadır: “İman edip salih amel işleyenler, 

altlarından ırmaklar akan cennetlerde 

ağırlanırlar. Orada ebedî kalacaklardır. İşte bu, 

ne güzel bir mükafattır.” (Kehf, 107-108) 

Ramazan ayının bereketini geride bıraktık, bayram 

sevincini yaşadık. Ancak bu manevi atmosferi 

kaybetmemek ve ibadetlerimize istikrarla devam 

etmek hepimizin sorumluluğudur. Şevval ayı, bu 

istikamette bizlere yeni bir fırsat sunmaktadır. 

Sevgili Peygamberimiz صلى الله عليه وسلم, Ramazan’dan sonra 

Şevval ayında altı gün oruç tutmayı teşvik ederek 

şöyle buyurmuştur: "Kim Ramazan orucunu 

tutar ve buna Şevval'den altı gün eklerse, bütün 

yıl boyunca oruç tutmuş gibi olur.” (Müslim, Sıyâm 

204) 

Bu oruç, nefis terbiyesi ve takvayı güçlendirme 

açısından büyük bir nimet olduğu gibi, Ramazan 

orucunu tamamlayıcı bir nitelik taşımaktadır. 

“Kim bir iyilik yaparsa, ona on kat sevap verilir.” 

(Tirmizî, Sıyâm, 44) hadisi şerifi gereği, Şevval orucu 

ile sene boyunca oruç tutmuş gibi sevap 

kazanılmış olur. 

Aziz Kardeşlerim! 

Şevval orucu peş peşe tutulması şart olmadan, ayın 

herhangi altı günü seçilerek tutulabilir. Pazartesi 

ve perşembe günlerinde ya da Eyyâm-ı Bîyd (ayın 

13, 14 ve 15. günleri) ile birleştirilmesi daha 

faziletlidir. Ancak Ramazan’dan kazaya kalan 

oruçlar varsa, önce onlar tamamlanmalıdır. 

Değerli Müminler, 

Ramazan’da kazandığımız güzel alışkanlıkları terk 

etmemeliyiz. Teravih namazlarını büyük bir 

özenle kıldık, Kur’an’a daha fazla vakit ayırdık, 

dilimizi gıybetten ve kötü sözlerden koruduk, 

hayırda yarıştık. Peki, bayramla birlikte bu güzel 

hasletlerden vazgeçmek doğru olur mu? 

Rabbimize olan kulluğumuz bir aya mahsus 

değildir. Ramazan’da gösterdiğimiz hassasiyeti yıl 

boyunca devam ettirmek hepimiz için büyük bir 

kazanç olacaktır. 

Özellikle beş vakit namaza titizlikle devam 

edelim. Unutmayalım ki, Teravih namazı 

sünnettir; kılmadığımızda bir günah yüklenmeyiz 

ama beş vakit namaz farzdır ve onu terk eden 

büyük bir kayıp yaşar. 

Dünya, gaflete dalma yeri değildir. Ahiretin 

sonsuz nimetlerine odaklanarak ibadetlerimize 

devam edelim. Ömrümüzün ne kadar olduğunu 

bilemeyiz. Belki bugün aramızda olan bazı 

kardeşlerimiz gelecek Ramazan’a ulaşamayacak. 

Bu yüzden fırsatları değerlendirelim, Rabbimize 

yakınlığımızı artırarak manevi hayatımıza yeni bir 

sayfa açalım. 

Hutbemi bir hadis-i şerifle bitiriyorum: Sevgili 

Peygamberimiz صلى الله عليه وسلم şöyle buyurmuştur: “Allah’a en 

sevimli amel, az da olsa devamlı olanıdır.” (Buhârî, 

Rikâk, 18 

 


